

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**IMPLEMENTATION OF CORPORATE GOVERNANCE PRINCIPLES IN
THE REPUBLIC OF BELARUS AND CHINA**

ZHANG JIALIN

Scientific supervisor –

PhD in law,

T.N. Punko

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 60 p, 52 sources.

2. Keywords: Corporate governance, company law, comparative research, legal framework, regulatory mechanism, shareholder rights, board practices, transparency, accountability, Belarus, China.

3. The content of the work

Object of the study: the implementation of corporate governance principles in companies operating in Belarus and China.

Subject of the study: clauses contained within the World Trade Organization agreements and the Comprehensive and Progressive Agreement for Trans-Pacific Partnership.

The aim of the thesis: to study the implementation of corporate governance principles in the Republic of Belarus and China, focusing on analyzing the legal frameworks, regulatory mechanisms, and corporate governance practices in both countries.

Methods of research: theoretical overview analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

Results: The research results provide a comparative analysis of corporate governance implementation between Belarus and China, highlighting similarities and differences in their practices, legal frameworks, and cultural contexts.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The research uncovers insights and best practices that can inform policy recommendations and corporate governance reforms in both countries, enriching the broader academic discourse on corporate governance.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 60, 52 источника.

2. Перечень ключевых слов: Сравнительно-правовое исследование, интеллектуальная собственность, торговые соглашения, международное право, многосторонность, региональная интеграция, анализ политики, правовая гармонизация, экономическая интеграция

3. Содержание работы

Объект исследования: внедрение принципов корпоративного управления в компаниях, работающих в Беларуси и Китае.

Предмет исследования: положения, содержащиеся в соглашениях Всемирной торговой организации и Всеобъемлющем и прогрессивном соглашении для Транс-Тихоокеанского партнерства.

Цель исследования: изучить внедрение принципов корпоративного управления в Республике Беларусь и Китае с акцентом на анализ правовых рамок, регуляторных механизмов и практик корпоративного управления в обеих странах.

Методы исследования: Теоретический обзор: анализ, синтез, правовое сравнение, историческое сравнение.

Результаты: Результаты исследования представляют сравнительный анализ внедрения корпоративного управления между Беларусью и Китаем, выделяя сходства и различия в их практиках, правовых рамках и культурных контекстах.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты диссертационной работы достоверны. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Исследование раскрывает идеи и передовые практики, которые могут информировать рекомендации по политике и реформы корпоративного управления в обеих странах, обогащая более широкий академический дискурс о корпоративном управлении.